
Vážení spoluobčané! 
Další rok je za námi, pojďme se podívat, 
co nás čeká v roce nadcházejícím.  
Nechci se tu zamýšlet nad situací ve 
státě, v Evropě nebo dokonce v USA, na 
to jsou tu jiní odborníci. Vesměs se  
shodují na tom, že nic se nedá předvídat 
přesně a že uvidíme. 
Z pohledu obecního je to jinak, tady 
přesně víme docela dost. Například to, 
že v roce 2025 hospodaříme s rozpoč-
tem cca 28,5 milionu korun. Resp. s 
touto částkou počítáme na příjmové stra-
ně, výdaje jsou ještě o 19 milionů  korun 
vyšší, protože máme z minulých let  
naspořeno. Díky tomu můžeme plánovat  

(a uskutečnit) větší investiční akce.   
Největší letošní akcí bude výstavba nové 
kanalizace „na návsi“, která oddělí deš-
ťovou vodu a svede ji do velké retenční 
nádrže. Tato akce je rozdělená na dvě 
etapy, začíná se odspodu, tedy od napo-
jení do kanalizace, po odbočku u č.p. 80. 
Náklady na první etapu jsou předběžně 
spočítány na 20 milionů korun bez DPH. 
Zároveň proběhne oprava stávající silni-
ce, do které se kanalizace bude ukládat.  
Výběrové řízení na fotovoltaickou  
elektrárnu na střeše sportovní haly  
probíhá, fungovat by měla do konce roku 
2025. Její výkon bude takový, že pokryje  
veškerou spotřebu obecních  objektů.  

Stavbu kořenové čistírny odpadních vod 
v polích pod Hubertem blokuje jeden z 
vlastníků pozemků. Ale je to veřejně 
prospěšná stavba, takže se může pokra-
čovat i přes nesouhlas vlastníka, již jsme 
pověřili právníka jednáním o vyvlastnění. 
Kromě výše uvedených „velkých“ projek-
tů budou jako každoročně probíhat dílčí 
opravy komunikací, údržba mobiliáře a 
další práce tak, aby naše obec byla 
hezká, funkční a dobře se nám v ní žilo. 
Přeji jménem svým i jménem celého 
zastupitelstva obce všem krásné  
jaro, hodně radosti, klidu a hlavně 
pevné zdraví!       
          Ing. Jiří Horák, starosta 

 OBEC Vysoká nad Labem 
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Slovo starosty, aktuální situace, co nás čeká v roce 2025 

https://www.vysoka-nad-labem.cz/ 

Nedá mi to, abych se s Vámi nepodělil o 
krásnou fotografii, starou cca 65 let. Na 
obrázku je Pickovo stavení, č. p. 31. 

Děvčátka před ním jsou pravděpodobně 
ze sousedství, jména neuvádím, protože 
si nejsem jistý. Pokud se poznají, budu 

rád, když se mi ozvou pro potvrzení. 
Jedná se o jeden z nejstarších domů, 
první zmínka o něm v kronikách je  
z konce 16. století. Od roku 1618 do 
roku 1876 patřil dům rodu Kašparových,  
pak krátce rodině Novákových a Voříš-
kových. V roce 1904 koupili dům s pří-
slušenstvím  Josef a Marie Pickovi, od té 
doby je ve vlastnictví této rodiny.  
Všimněte si, že obytná část („domovní“) 
vlevo má doškovou střechu, kdežto  
hospodářské budovy mají střechu  
moderně krytou taškami. Tak to dříve 
bývalo, dobytek rodinu živil, takže leckdy 
měl přednost před lidmi. Vpravo pro 
porovnání aktuální stav.   Jiří Horák 

Krátce z historie obce, jak šel čas... 

č.p. 31, rok 1960 č.p. 31, rok 2025 
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Ohlédnutí - tříkrálová sbírka ve Vysoké nad Labem 
Letos pošestnácté vyšli tři králové do ulic 
naší obce, a to v sobotu 4. ledna 2025.  
Koledníci v kostýmech a s královskými 
korunami se sešli v 8:30 hodin v zaseda-
cí místnosti obecního úřadu, kde probí-
halo vyplňování průkazek, zadání trasy  
a poslední úpravy královského oblečení. 
A v 9 hodin se vyrazilo na dlouhou cestu 
do Betléma. Dětem na cestu požehnal 
pan farář Prokop Brož (mimochodem 
dne 22.2.2025 byl vysvěcen na králové-
hradeckého biskupa), společně zazpívali 
pod vedením Michala Horáka a Matěje 
Čečky, a králové vyšli do ulic. Lidem 
nesli přání do nového roku, cukříky s 
logem sbírky,  písničku a možnost ne-
chat si zaznamenat jejich návštěvu po-
svěcenou křídou a nápisem K+M+B 
2025. Po návratu na ně čekala čerstvá 
pizza dle vlastního výběru a teplý čaj. 
Sbírky se zúčastnilo celkem 9 skupin 
koledníků, 20 dívek a 7 chlapců. Jako 
každoročně - králové, kteří měli na sta-
rost nejvzdálenější lokalitu, odjeli na 
místo v "královském kočáře"! Je třeba 
říci, že ne všichni koledníci byli  

z Vysoké, opět nám vypomohli hradečtí 
skauti, kteří přijeli v počtu 4 skupinek 
posílit naše koledníky. A  výsledek stál 
za to - vybralo se 63.745 korun!  Je to 
druhá nejvyšší částka v 
historii tříkrálové sbírky v 
naší obci. Ale jeden re-
kord přece padl - jedna ze 
skupinek vykoledovala 
více než 15 tisíc korun, 
což je historicky nejvyšší 
částka na jednu skupinku. 
S radostí jsem zazname-
nal skutečnost, že zřejmě bez výjimky 
jsou v naší obci během této akce děti - 
králové - vítány. Lidé na ně čekají,  
ukazují jim cestu a když nejsou doma, 

tak alespoň napíšou vzkaz, viz jedna  
z fotografií zde. A o štědrosti našich  
občanů svědčí i množství sladkostí, kte-
ré si děti vykoledovaly. 

Opravdu velký dík patří 
všem koledníkům, jejich 
rodičům a průvodcům. Dále 
si dovoluji jménem Charity 
ČR i jménem svým srdečně 
poděkovat všem dárcům a 
zároveň je ujistit o tom, že 
vybrané peníze budou sku-
tečně využity na deklarova-

ný účel. Podrobnosti najdete na: 
http://www.trikralovasbirka.cz/ . 
Královny a králové, děkujeme!      
   Jiří Horák 

Dne 1.3.2025 bylo starostou 
obce slavnostně a symbolic-
ky přivítáno 7 dětí, dva 
chlapci a pět děvčátek. Není 
bez zajímavosti porovnat 
počty dětí v posledních  
letech. Rekord byl v roce 
2020, kdy jsme vítali 22 dětí. 
Pak se počty postupně sni-
žovaly, např. v roce 2023 už 
to bylo jen 11 dětí. Jiří Horák 

Ohlédnutí - vítání občánků 2025 
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Lze pochopit, že se do kanalizačního 
systému dostane drobné znečištění: listí, 
papírky, tráva apod. Zejména po dešti se 
tam spláchne leccos. K oddělení těchto 
nečistot slouží česla a filtry, které tyto 
hrubé nečistoty oddělí před vstupem do 

čistírny odpadních vod. V poslední době 
se ale množství těchto nečistot zvyšuje. 
A když předtím nezaprší, je jasné, že 
původcem jsou běžné domácnosti. Toto 
nám velmi komplikuje fungování čistírny 
a navíc poskytuje potravu potkanům, 

kterým se pak v kanalizaci daří a 
úspěšně se množí. Obec pak musí 
organizovat a platit deratizaci.  
Prosíme, nesplachujte do kanaliza-
ce zejména: vlhčené kapesníky, 
vložky, tampóny, hadry, kondomy, 
igelity a zbytky jídla. Jak to potom vy-
padá na čistírně, vidíte na fotografii. 
Zbytky jídla a jiný bioodpad lze kompo-
stovat - máme ještě k dispozici několik 
posledních kompostérů, zájemci je 
mohou dostat zdarma!  Děkujeme! 
   Jiří Horák 

Po 30 letech fungování končí provoz 
Huberta tak, jak jsme ho znali. Změnila 
se doba, klasické hospody to nemají 
jednoduché. Poslední nájemce Huberta, 
Jan Volráb, dal výpověď v srpnu 2024. 
Během šestiměsíční výpovědní doby 
jsme se snažili najít nového nájemce. 
Třikrát jsme vypisovali výběrové řízení, 
marně, nikdo vhodný neměl zájem.  Stáli  
jsme před otázkou, jak postupovat dál. 
Budova má dva vlastníky: obec Vysoká 
nad Labem má podíl 9/10, myslivecký 
spolek MS Podlesí vlastní 1/10. Oba 
vlastníci se musí dohodnout a postupo-
vat jednotně.  
Zvažovali jsme varianty, na stole byla i 
možnost přestavět penzion na nájemní 
bydlení. Nevznikla by „ukrajinská ubytov-
na“, jak šla fáma, ale záměr byl přesta-

vět Huberta na standardní byty, které by 
pak obec pronajímala.  S tím ale  
nesouhlasili myslivci.  
Nakonec jsme se dohodli a oba vlastníci 
uzavřeli spolu „Dohodu o způsobu uží-
vání společné nemovité věci“, ze které 
vybírám podstatné:  
• MS Podlesí (dále spolek) bude zajišťo-

vat běžný chod a údržbu celého objek-
tu, bude hradit provoz a drobné opravy 

• Spolek bude využívat vnitřních prostor 
Huberta pro svou potřebu (hony, 
schůze). 

• Spolek umožní využití prostor restau-
race pro občany obce - oslavy naroze-
nin, svatba atd. Lidé si mohou prona-
jmout restauraci na soukromou oslavu, 
na dobu nejdéle tří dnů - typicky na 
víkend. Za to mohou myslivci vybírat 
poplatek dle ceníku v provozním řá-
du. 
• Klasické nájemní ubytování spolek 
provozovat nebude, ale možnost  
přespání např. pro účastníky soukro-
mých oslav  zůstane zachována. 
• Uvedená dohoda se uzavírá na 
dobu určitou, a to na jeden rok počí-
naje dnem podpisu. Pak bude fungo-
vání Huberta vyhodnoceno a dohoda 

může být prodloužena. V opačném 
případě se bude hledat jiné řešení.  

Osobně jsem rád, že to takto dopadlo. 
Penzion Hubert je součástí obecní  
historie, vznikl v „devadesátkách“  
spontánně z iniciativy myslivců, kteří při 
jeho budování odpracovali mnoho  
brigádnických hodin.  
Uvidíme, jestli tento nový model bude 
fungovat, ale jsem optimistou. Myslivci  
k péči o Huberta přistoupili s nadšením, 
celá budova je uklizená, je nově vymalo-
váno, uklizeno kolem budovy, restaurace 
má většinou nové vybavení.  
Takže, pokud chcete mít důstojnou  
rodinnou oslavu v pěkném prostředí, 
spojte se s vedením  myslivců:  
MVDr. Tomáš Salavec: 602 162 362  
MUDr.  Jiří Chaloupka: 724 971 711 
   Jiří Horák  

Při svozu separovaného odpadu se  
často opakuje situace, kdy kromě barev-
ných pytlů na papír, plast a tetrapacky 
jsou u popelnic připravené volně ložené 
kartony a krabice. Při nakládání, zejmé-
na za deště, se pak rozpadnou a kompli-
kují svoz. Podobné je to i s barevnými 
pytli, které nejsou pevně zavázané - 
odpad se z nich při manipulaci vysype a 
přidělává práci našim zaměstnancům. 
Upozorňujeme, že při svozu separo-
vaného odpadu budou vyvezeny jen 

pevně zavá-
zané pytle!  
Kartony a 
papírové 
krabice mu-
sí být pevně 
svázány, v 
opačném 
případě také 
nebudou 
vyvezeny! 
     Jiří Horák 

V kanalizaci se objevují věci, které tam nepatří  

Penzion Hubert funguje v novém režimu, provozují ho myslivci 

Prosíme o správné třídění! 

Penzion a restaurace Hubert, rok 1996 

  

Penzion a restaurace Hubert, rok 2025 
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Mládež od minipřípravky, 
mladší a starší přípravky, 
mladších žáků, starších 
žáků až po mladší dorost a 
Muži! 
Jaro klepe mohutně  

na dveře a my se pilně připravujeme  
na druhou polovinu sezóny. Co je u nás 
nového? 
Úvodem si Vás dovolíme pozvat na  
oslavy k 25-ti letému výročí založení 
našeho klubu, které se budou konat  
v sobotu 21.6.2025 u nás na hřišti.  
Program se ještě ladí a bude tedy  
upřesněn později. A nyní k dění v našem 
klubu.  
Muži A pokračují se současným  
kádrem, který doplňují o naše vlastní 
odchovance a intenzivně se připravují na 
vrchol sezóny. Tréninky mají jako každo-
ročně v nafukovačce (kondiční trénink)  
a dále pak středa/pátek na UMT na  
Bavlně. Cíl „Ačka“ pro jaro je udržet se  
v Krajském přeboru, případně uspět  
v jarních kolech Poháru hejtmana.  První 
domácí jarní zápas sehrají Muži A v so-
botu dne 15.3. od 10,15 hod s Červeným  
Kostelcem (místo bude záležet na  
počasí). Hrací den domácích zápasů 
našeho „Ačka“ je sobota od 10,15 hod. 
Naši Muži B rovněž zahájili přípravu  
na jarní část sezóny tradičním soustře-
děním v Janovičkách. Tréninky pak  
probíhají podle počasí střídavě na  
spodním hřišti/v nafukovačce. Cíl pro 

jaro je pokusit se vylepšit současnou 
skvělou pozici v Okresním přeboru – 
průběžné 3.místo. Bečko sehraje první 
domácí zápas jarní části v sobotu dne 
22.3. od 15 hod se Slavií HK C (místo 
bude záležet na počasí). Hrací den do-
mácích zápasů našeho „Béčka“ je sobo-
ta od 17,00 hod.Držte nám palce a přijď-
te naše „Ačko“ i „Bečko“  nejen při do-
mácích zápasech podpořit!  
Mládež. Naši nejstarší – mladší doros-
tenci (v souklubí s Novým Hradcem 
Králové) a starší žáci se na jarní část 
sezóny připravují střídavě v nafukovačce 
a dále pak na UMT na Slávii HK. Mladší 
dorostenci absolvovali tradiční zimní 
soustředění a na jarní sezónu se připra-
vují v rámci Zimní ligy pořádané KFS 
HK. Starší žáci se na jarní část sezóny  
připravují (mimo tréninků) i v rámci  
přátelských zápasů s kluby z okolí.  
Malé formy, tj. mladší žáci, starší a  
mladší přípravka a minipřípravka, se 
na jarní část sezóny připravují přede-
vším v nafukovačce či hale 
(minipřípravka). Každá z kategorií v rám-
ci zimní pauzy objíždí halové turnaje v 
blízkém okolí – např. Slavia HK, Třebeš, 
Lázně Bohdaneč, Přelouč, Heřmanův 
Městec aj. Hala/nafukovačka jsou super, 
je to příjemné zpestření sezóny, ale fot-
bal se hraje především venku na trávě, 
takže už se moc těšíme, až nám počasí 
umožní jít na naši oblíbenou trávu.  Na-
še filozofie mládežnických kategorií je 
jednoduchá. Fotbal musí být především 

zábava založená na samostatném roz-
hodování dětí. Když něco děti baví, pak 
se i rychle učí či zlepšují své dovednosti. 
Fotbal dětí není fotbalem dospělých, děti 
se věci teprve učí, zkouší a chybují a tím 
se vlastně (paradoxně) zlepšují. Děti 
proto vždy potřebují naši /Vaši podporu 
a pochvalu.  
Děkujeme, že nám pomáháte! 
Malé formy začnou své soutěžní zápasy 
první či druhý týden v dubnu. Rozpis 
jednotlivých zápasů pro jarní část  
sezóny je umístěn na našich stránkách 
mládeže www.fkvysoka-m.cz , na strán-
kách Mužů www.fkvysoka.cz či na  
vývěsce na hřišti (není prozatím bohužel 
kompletní, neboť v některých kategoriích 
chybí zápasy nadstavby, které se budou 
losovat teprve po dohrání základní části 
soutěže). Sledujte, ať nás, až nastane 
čas, můžete přijít podpořit. Aktivity  
našich jednotlivých kategorií můžete 
rovněž sledovat na našem Instagramo-
vém účtu ( „fkvysokanadlabem“).   
Děkujeme nejen jménem dětí, pro které 
to především děláme, za velkou podporu 
ze  strany obce a rodičů, které do trénin-
ku a organizování  (zejména v mládež-
nických kategoriích) aktivně zapojujeme.  
Přejeme Vám všem hodně sluníčka a 
těšíme se na Vás u nás ve Vysoké  
na fotbale! 
Za FK Vysoká n/L. z.s.  
       Michal Solich, sekretář klubu 
 

Zprávy z fotbalového klubu FK Vysoká nad Labem 

Minipřípravka na Slavii HK 

Mladší dorost na soustředění 

Mladší přípravka na turnaji Mladší žáci na turnaji  

Muži A 

Muži B na soustředění 

Starší žáci na sněhu 

Starší přípravka na turnaji  
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Všechny basketbalové 
soutěže, v nichž bojují i 
týmy Vysoké nad La-
bem, se přehouply do 
své druhé poloviny.  
Náš tým U10 sice ještě 

svoji soutěž nehraje, nicméně určitě 
nezahálí. Děti už odehrály dva přípravné 
zápasy (poslední v Chrudimi) a celá 
řada dalších na ně čeká. Nejmladším 
vysockým týmem hrající soutěž je druž-
stvo minižáků U11. Startuje ve východo-
českém přeboru VP II. Tým má zatím 
vynikající bilanci čítající patnáct výher a 
tři prohry a stále tak atakuje první místo 
v tabulce po základní části.   
I kategorie U12 má ve smíšeném výcho-
dočeském přeboru VP II pozitivní bilanci 
deseti výher a osmi porážek. Postup  

do final four je tak na dobré cestě. Tým 
starších minižáků U13 hrající nejvyšší 
úroveň oblastního přeboru skončil po 
rozdělení soutěže po konci základní 
části  ve skupině o 6. až 9. místo, kde si 

zatím připsal dvě 
cenné výhry                             
na palubovce Pře-
louče.  Smíšený tým 
U14 vedený On-
drou Peterkou a 
Michalem Částkem 
startuje hned ve 
dvou soutěžích, a to 
v nadregionální lize 
a ve východočes-
kém poháru. Celko-
vá prozatímní bilan-
ce družstva v obou 
soutěžích je osm 
výher a patnáct pro-
her. 
Jediným mládežnic-
kým týmem hrajícím celostátní soutěž je 
družstvo juniorů U19. Kluci hrají ligu 
skupinu B (aktuálně play-out) a v nároč-
né soutěži si zatím připsali jednu výhru. 
Nicméně jejich herní projev se stále 
zlepšuje.  
Kadetkám U17 vedeným šéftrenérem 
mládeže Tomášem Mrázem patří v  
nadregionální lize (skupině B) zatím 
poslední 8. příčka. 
Áčko mužů hraje letos premiérově 
druhou nejvyšší soutěž v ČR, kterou je 
první liga. V soutěži již skončila základní 
část, kde naši muži obsadili velmi slušné 
7. místo z deseti týmů. Aktuálně startují 
muži v nadstavbové skupině o 13. až 
19. místo, kam si přinesli pět výher ze 
základní skupiny. Pro udržení se v lize  
i pro příští sezónu jim tak bude stačit 
jediná výhra.  
Největší radost nám výsledkově v této 
sezóně jednoznačně dělají ženy, které 
startují   ve Východočeské lize. Tým 
trenéra Aleše Stojana ještě neprohrál a 
drží úchvatnou sérii sedmnácti vítězství 
v řadě. Naše ženy už se tak v předstihu 
staly jednoznačnými vítězkami základní 
části, které budou v případě úspěchu  
v 1. kole play-off pořádat ve Vysoké 

závěrečný turnaj final four!   
Tým mužů „B“ hraje Východočeskou 
ligu a po základní části proklouzl s vy-
rovnanou bilancí z 5. místa do „lepší“ 
nadstavbové skupiny o 1. až. 5. místo. 
Šanci zde dostává i řada mladých hráčů 
působících v juniorech, což je velký  
příslib do budoucna. V letošní sezóně 
máme i muže „C“, kteří startují v okres-
ním přeboru. Céčko zatím prohrálo jen 
jednou a zdobí ho naopak devět výher. 
Na závěr dovolte malé zamyšlení.  
V naší uspěchané době, při všemožných 
technologických lákadlech typu mobilů, 
počítačů, tabletů a herních konzolí,  je 
velmi složité přimět děti ke sportu. Složi-
té, ale nikoliv nemožné, a basketbalový 
klub ve Vysoké nad Labem se o to již  
10 let snaží. Myslím, že úspěšně, proto-
že počet mládežnických týmů a nově 
příchozích dětí neustále roste. Láska  
ke sportu a radost z pohybu dětí je to, 
co nás žene dopředu!  
Případní malí zájemci o basketbal se 
mohou hlásit do přípravky každé úterý 
od 15:30 hodin nebo ve středu od 16:00 
hodin ve vysocké sportovní hale u pana 
Novotného.      
      Mgr. Jan Vyroubal 

Basketbalovým týmům ve Vysoké nad Labem vévodí ženy 

Z tréninku přípravky 

Denis Gajdůšek zakončuje v Turnově 

Přípravka po zápase v Chrudimi 

Úspěšný tým žen, sedmnáct výher v řadě 

 Od 1. března 2025 platí novela zákona o 
ochraně ovzduší (Zákon č. 42/2025 Sb.), 
která mimo jiné upravuje pravidla pro 
spalování zahradního odpadu.  

Podle nového znění § 16 zákona je mož-
né v otevřeném ohništi spalovat pouze 

suché rostlinné materiály, typicky vět-
ve, které nejsou znečištěné chemikáliemi 
nebo jinými cizorodými látkami. 

Je zakázáno pálení staré trávy nebo 
listí, protože může docházet k nedoko-
nalému spalování. To vede k uvolňování 

škodlivých látek do ovzduší. Za porušení 
zákona hrozí sankce až 50 tisíc korun.  

Zákaz se samozřejmě netýká případu, že 
si zatopíte ohýnek ze suchého dřeva a 
budete opékat buřty nebo grilovat.             
     Jiří Horák 

Zákaz pálení zahradního odpadu 

Přípravka po zápase v Chrudimi 

Úspěšný tým žen, sedmnáct výher v řadě! 

Z tréninku přípravky 
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Skillpark Díra Vysoká začíná být pojem 
Kdo ještě neví, co to je a kde to je: „Díra“ 
dříve „roudničský písník“ je okrouhlá 
prohlubeň o průměru cca 60 - 80 metrů v 
lese nad obcí, ve směru na Roudničku. 
Ještě v 70. letech minulého století se 
zde těžil písek, užívaný většinou na 
zpevnění lesních cest. V 80. letech pak 
bylo toto místo častým cílem chlapců na 
malých motocyklech typu Pionýr, autor 
těchto řádků rád vzpomíná, jak sem jako 
kluci jezdili „krosit“. Motocykl („pincek“, 
„fichtl“) musel mít samozřejmě domácí 
úpravy, největší borec se poznal podle 
zkráceného výfuku, který dělal největší 
rachot a čoud. Jo jo, to to uteklo. 
Obec Vysoká nad Labem tento pozemek 
asi před 15 lety koupila od města Hradce 
Králové s tím, že je to zajímavé místo 
pro různé aktivity. Vyčistili jsme zane-
dbaný pozemek od náletových dřevin a 
keřů a čekali, zda spontánně vznikne 
nějaký způsob využití. A zdařilo se - 

začali se zde scházet chlapci na terén-
ních kolech a vznikl Skillpark Díra. Pro 
objektivitu nutno připomenout, že prvním 
„chlapcem“ byl Michal P., aktivní  
padesátník, který si upravil několik  
menších skoků a na něj se postupně 
nabalovali další bikeři.  
Současná podoba Díry je převážně  
výsledkem samostatné práce našich  
i přespolních chlapců, kteří zde odpraco-
vali stovky hodin při terénních úpravách 
a budování tratí. Zkuste si zadat 
„Skillpark Díra Vysoká“ do internetového 
vyhledavače a zjistíte, že je to pojem 
známý v celém regionu.  
Autorem následujících řádků je Kuba 
Jelínek, zástupce zdejších bikerů.   
         Jiří Horák 

……….. 
V Díře se připravujeme na sezónu a 
kromě údržby dokončujeme resty z léta, 

konkrétně dvě nové tratě – jednu pro 
začátečníky a druhou pro pokročilé. Trať 
pro začátečníky povede z konce lavic 
zpět na začátek všech tratí. Druhá,  
určená pro pokročilé, povede také  
směrem k začátku všech tratí, ale  
tentokrát od velkých dirtů.  
Před sezónou se také snažíme upravit 
povrch tratí, abychom si v létě mohli 
užívat ježdění bez nutnosti větší údržby. 
Kromě toho jsme začali pracovat na 
zázemí a instalaci laviček pro všechny, 
kteří si chtějí odpočinout, sledovat své 
ratolesti nebo si jen užít atmosféru  
parku. 
Už se všichni těšíme, až se oteplí a bu-
deme zde moct trávit své volné chvíle. 
Každý, kdo by si chtěl vyzkoušet jízdu 
na horském kole, je u nás vítán – rádi 
pomůžeme a poradíme s čímkoli, co 
bude potřeba!   
   Jakub Jelínek  

Spalovna ZEVO Opatovice se přesouvá do sousedního katastru, je zahájen nový proces EIA 
Krajský úřad Pardubického kraje dne 
3.3.2025 zveřejnil dokumentaci k posu-
zování vlivu na životní prostředí (proces 
EIA) pro ZEVO Opatovice, lokalita Hrobi-
ce. Příčiny celé akce jsou pěkně  
vysvětleny v Hospodářských Novinách 
ze dne 4.3.2025: 
 „Elektrárna Opatovice, spadající do 
energetické skupiny EPH Daniela Křetín-
ského, přichází s novou variantou na 
umístění velké spalovny komunálního 
odpadu. Kvůli nesouhlasu místních obcí 
to zkusí již na třetím místě, od těch  

původních ho ale dělí pár desítek metrů. 
Všechna místa jsou totiž v areálu  
elektrárny. Ten je ale rozdělen mezi tři 
katastry, čehož investor využívá.  
Původně mělo ZEVO Opatovice, zaříze-
ní na energetické využití odpadů, stát ve 
zmíněných Opatovicích. Jenže ty výstav-
bu spalovny v roce 2006 odmítly v refe-
rendu a zamezily jí změnou územního 
plánu. Elektrárna proto přemístila záměr 
do jiné části areálu v katastru Čeperky. 
Na tuto lokalitu loni v lednu získala i  
souhlasné stanovisko ministerstva  

životního prostředí v rámci 
procesu posuzování vlivů na 
životní prostředí (EIA). I oby-
vatelé Čeperky se ale v září 
2022 k záměru v referendu 
vyjádřili negativně. Obec  
proto zvažuje stavební uzávě-
ru v dotčené části svého kata-
strálního území a připravuje 
změnu územního plánu, jež 
má stavbu znemožnit. 
Na ZEVO je již vydané územ-
ní rozhodnutí a pracuje se na 
stavebním povolení, které by 

mohla elektrárna brzy získat. I proti  
němu ale podala obec námitky. Proti 
zařízení se navíc postavil i Hradec Králo-
vé, Vysoká nad Labem či ekologické 
organizace. Krajské město dlouhodobě 
upozorňuje na to, že spalovna významně 
překračuje svou plánovanou kapacitou 
150 tisíc tun odpadů za rok potřeby regi-
onu. Například Hradec Králové hodlá jít 
cestou důsledného třídění a recyklace 
tak, aby v roce 2030 produkoval  
k ukládání na skládku jen kolem 8000 
tun komunálních odpadů.“ 
Obec Vysoká nad Labem a ani sousední 
Hradec Králové opět nejsou účastníky 
uvedeného řízení EIA, přestože v před-
cházejících řízeních jsme byli (sice do-
datečně) zařazeni mezi účastníky proce-
su EIA.  Opět budeme požadovat zařa-
zení mezi účastníky a opět budeme 
namítat to, co v předchozích řízeních. 
Zásadní a objektivní námitkou je podle 
našeho názoru to, že kapacita plánova-
ných spaloven je tak velká, že pro ně 
nebude dostatek odpadu, což může vést 
k zastavení třídění nebo dokonce dovo-
zu odpadu ze zahraničí.     Jiří Horák 

https://mapy.cz https://mapy.cz 
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Paní ředitelka Iva Vlasákova nastoupila,  
ještě jako Bednářová, do zdejší mateř-
ské školy v roce 1980, krátce po absol-
vování gymnázia. Pedagogické vzdělání 
si dodělávala při zaměstnání. 
Denně obětavě dojížděla do Vysoké ze 
sousední Bukoviny, většinou na kole, jen 
za špatného počasí autem nebo autobu-
sem.  
Školku předává fungující, plně vybave-
nou a bez jakýchkoli problémů. Je na 
místě jí poděkovat za celoživotní práci, 
svědomitě pečovala o dvě generace 
našich dětí. 
 
Paní ředitelka Iva 
Vlasáková byla 
učitelkou a poz-
ději ředitelkou 
naší mateřské 
školy neuvěřitel-
ných 45 let!   
Děkujeme!  
 
Rok 1982 byl pro 
naši mateřskou 

školu zlomový. V červnu 
byla zrušena zdejší  
základní škola, která 
byla založena v roce 
1869. Resp. založena 
byla již dříve, ale v tomto 
roce byla postavena 
nová školní budova, 
která stojí dosud a je 
sídlem naší mateřské 
školy. Zdejší školní děti 
byly přeřazeny do ZŠ 
Engelsova (dnes Štefá-
nikova) v Hradci Králové  

 
a původní školní budo-
vu dostala k dispozici 
mateřská škola.  
První ředitelkou mateř-
ské školy se stala paní 
Hana Procházková, 
která s razancí sobě 
vlastní začala organi-
zovat kompletní pře-
stavbu budovy i okolí. 
Ředitelkou naší MŠ 

byla 16 let, po ní převzala velení paní 
Iva Vlasáková. 
Informace o konkursním řízení na 
obsazení vedoucího pracovního mís-
ta ředitele/ředitelky Mateřské školy 
Vysoká nad Labem jsou zveřejněny 
na úřední desce obecního úřadu.  
Termín pro odevzdání přihlášek do 
konkursu je 7. dubna  2025, předpo-
kládaný nástup je 1.8.2025.     
   Jiří Horák 

Zimních radovánek si děti bohužel vzhle-
dem k počasí ve školce neužily. O zimě 
jsme  si alespoň společně povídali -
charakteristické rysy, péče o ptáky a 
zvířata v zimě, zimní sporty. Součástí 
byly i výtvarné a pracovní činnosti na 
toto téma, výrobky dětí zdobily prostory 

MŠ. Shlédly divadelní představení ,,Jak 
se veverka Zrzečka chystala na zimu ". 
Své poznatky uplatnily v environmentál-
ním programu ,,Krtek a zima". V únoru 
se ve školce konal karneval.  
Děti si společně se svými kamarády i 
paní učitelkami užily dopoledne plné 

zábavy, tance, nejrůznějších soutěží a 
her. Maminky připravily i zdravé pohoš-
tění, na kterém si děti moc pochutnaly. 
Domů odcházely s karnevalovým  
diplomem a především s dobrou náladou 
z hezky prožitého dne. 
         Iva Vlasáková, ředitelka 

Zprávy z mateřské školy Vysoká nad Labem 

Paní ředitelka Vlasáková odchází do důchodu, hledáme novou ředitelku mateřské školy 

R. 1981, Iva Vlasáková, 
tehdy ještě paní učitelka 

Bednářová    

Školní kronika, rok 1980/1981 

R. 1982, Hana 
Procházková, 

první ředitelka MŠ 
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Zpravodaj je vytištěn nákladem obce Vysoká nad Labem a je zdarma distribuován do schránek občanů. K dispozici je  
rovněž na webových stranách obce: http://www.vysoka-nad-labem.cz. Vychází několikrát do roka dle potřeby. 
Vysocký Zpravodaj je zapsán do evidence periodického tisku Ministerstva kultury ČR pod evidenčním číslem MK ČR E 22595 

Trocha obecní statistiky, program akcí v 1. polovině roku 2025 
K 1.1.2025 bylo v obci hlášeno dle 
informativních počtů MV celkem 
1771 občanů, z toho mužů 880 a 
žen 891. Plus 75 cizinců, z toho 44 
trvale a 31 přechodně. 
Z celkového počtu přihlášených bylo 
297 dětí do 15 let (155 chlapců a 
142 dívek). 
Průměrný věk občanů je 39 let. 
Nejstarší občané (věk v r. 2025):  
Krátká Marie         92 let 
Ulrich Jiří   91 let 
Krátká Miluška   91 let 
Řehák Kamil    90 let 
Prausová Jaroslava  90 let 
Narození: (v roce 2024) se narodi-
lo 7 dětí,  2 kluci, 5 děvčátek 
Úmrtí: (v roce 2024) zemřelo 7 
občanů, 5 mužů a 2 ženy 

Nejčastější příjmení: 
Krátký, Krátká         17x 
Novotný, Novotná       17x 
Kučera, Kučerová       15x 
Salavec, Salavcová     14x 
Horák, Horáková         14x 
Frekvence jmen mužů: 
Jan     59x 
Jiří     54x 
Petr     49x 
Martin     39x 
Pavel, Tomáš    38x 
Frekvence jmen žen: 
Jana     40x 
Kateřina    28x 
Eva, Lucie, Tereza 26x 
Hana     25x 
Lenka     24x 
            Jiří Horák 

•    Sběr velkoobjemového a nebezpečného odpadu 
sobota 29.3. od 9 do 12 hodin u hřbitova 
•    Vzpomínková akce BARIUM  
čtvrtek 3.4. od 16 hodin u pomníku 
•      Ukliďme Česko 
sobota 5.4. Sraz v 8:15 hodin u obchodu Hruška 
•    Velikonoční tvoření 
neděle 13.4. od 14 hodin v klubovně a na terase 
•    Velikonoční rozhlížení 
pondělí 21.4., rozhledna Milíř 
• Čarodějnice 
středa 30.4. od 17 hodin u fotbalového hřiště. Velká hranice 
se zapálí v 19 hodin. 
• Pietní akce u pomníku nad obcí  
středa 7.5. od 17 hodin u pomníku u myslivny 
• Dětský den  
Neděle 1.6. od 14 hodin ve sportovním areálu.  
• Vysocká pouť a oslava 25 let fotbalového klubu 
Sobota 21.6., sportovní areál 
Změna programu vyhrazena - sledujte vývěsky a web.  

POZOR - NOVĚ: Do zelených kontejnerů nedávejte větve! Vozte je, prosím, do recyklačního dvora! 
Nastává jaro a s ním spojené úklidy za-
hrad. Zelené kontejnery pro odkládání 
bioodpadu jsou připraveny na obvyklých 
místech, může to vypuknout. Prosíme 
ale o akceptování jedné změny:  

DO ZELENÝCH KONTEJNERŮ  
NEDÁVEJTE, PROSÍM, VĚTVE! 

Příčinou této změny je to, že několik 
velkých větví dokáže zaplnit celý kontej-

ner. Ten pak musíme urychleně vyvézt, 
aby mohl sloužit dalším sousedům - to, 
že vozíme v tomto případě zejména 
vzduch a velmi to prodražuje náklady, je 
asi jasné. Možná nevíte, že vloni jsme 
za svoz a likvidaci bioodpadu zaplatili 
téměř 300 tisíc korun, na což se vlastně 
skládáme všichni, tedy i ti, kteří žádnou 
zahradu nemají. Mezitím netrpěliví  
občané ukládají další větve a bioodpad 
vedle kontejneru, což pak velmi kompli-
kuje další odvozy. Proto jsme se rozhodli 
přistoupit k tomuto kroku. 

Od 1.4.2025: 

větve neukládejte do zelených kontej-
nerů, jejich likvidaci řešte, prosím, 
následovně:  

• odvezte je do recyklačního dvora 
Ve Mlejnku (v zatáčce vlevo při 
cestě do Hradce Králové), kde je mů-

žete zdarma uložit. Otevřeno je denně 
od 7:00 do 15:30 hodin a v sobotu 
od 7:00 do 12:00 hodin. Občanku s 
sebou - je třeba prokázat trvalé 
bydliště ve Vysoké. Více info na: 
725 557 661 nebo na 495 272 400. 

• můžete je seštěpkovat a štěpku doma 
využít. Velký štěpkovač máme k dis-
pozici, vyplatí se u většího množství 
větví o max. průměru 15 cm. Je třeba 
předem domluvit na obecním úřadě 
konkrétní datum a čas.  

tráva, listí a drobný bioodpad: 

• lze uložit do zelených kontejnerů 

• ideální je kompostovat, kompostéry 
zdarma dostal každý, kdo o něj požá-
dal. A několik posledních ještě máme 
k dispozici, stačí si o ně říci.  
Děkujeme za pochopení ! 
   Jiří Horák 

Různé zprávy a aktuality 

24.3.2025: Kontejner se zcela zaplnil přes víkend, 
další hromada je vedle. Tohle je špatně. 

 

Zastupitelstvo rozhodlo na svém zase-
dání dne 10.2.2025 vydat obecně závaz-
nou vyhlášku č.1/2025, o regulaci po-
užívání zábavní pyrotechniky. Z vy-
hlášky vybíráme nejdůležitější:  
„Používání zábavní pyrotechniky je 
zakázáno na všech veřejných pro-
stranstvích v zastavěném území obce 
Vysoká nad Labem a dále na všech 
místech v zastavěném území obce, 
pokud hluk v intenzitě způsobilé na-
rušit veřejný pořádek přesáhne na 
veřejné prostranství. 
Tento zákaz neplatí:  
a) 31.  12. v době od 23  do 24 hodin 
b) 1. 1.  v době od 0 do 01 hodin.“  
Tato vyhláška je platná od  26.2.2025. 
Nové měřiče rychlosti byly instalová-
ny na vjezdu do obce ve směru od  

Hradce Králové a od Bukoviny. Chtěli 
jsme místo nich dát „zpomalovací  
semafor“, který při vyšší rychlosti svítí 
červeně, ale to nám policie nedovolila. 
Ideální by bylo úsekové měření rychlosti 
(stacionární radar), ale to nemůžeme 
sami provozovat. Zkusíme se dohodnout 
se sousedním Hradcem Králové.  
Pro likvidaci velkoobjemového a nebez-
pečného odpadu využívejte, prosím, 
pouze sběrný dvůr na adrese: Bratří 
Štefanů 990, Hradec Králové, 500 03! 
GPS: 50°13'8.998"N 15°52'48.072"E 
Tel: 493 646 640 
Otevírací doba pro občany Vysoké: 
• středa a pátek 13:00 - 18:00 hodin 
•  sobota   08:00 - 16:00 hodin  
Na jiné sběrné dvory odpad nevozte, 
museli byste uložení platit! 

Část veřejného osvětlení vypíná.  
Jednou za několik dní dojde k záhadné-
mu přetížení, které vypne jeden jistič  
a cca 8 lamp ve spodní části obce  
nesvítí. Prosíme o trpělivost, řešíme to.   
Občerstvení U Candáta (možná pod 
jiným názvem) bude fungovat na stej-
ném místě jako vloni. Pozemek pronaja-
la obec panu Stanislavu Borůvkovi z 
Hradce Králové, který koupil pojízdné 
občerstvení od Jana Volrába, bývalého 
nájemce Penzionu Hubert. 
Máme vybraného projektanta pro 
stavbu obecního domu. Zastupitel-
stvo na svém zasedání  dne 3.3.2025 
rozhodlo o uzavření smlouvy s Ing. Arch. 
Petrem Vavřinou z Osic. Předmětem 
smlouvy je vypracování dokumentace ke 
stavebnímu povolení.            Jiří Horák 


